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Besvarelse af spørgsmål nr. 1204 (Alm. del) fra Folketingets Retsudvalg 
 
Hermed sendes besvarelse af spørgsmål nr. 1204 (Alm. del), som 
Folketingets Retsudvalg har stillet til justitsministeren den 3. juni 2025. 
Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Karina Lorentzen Dehnhardt (SF). 
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Spørgsmål nr. 1204 (Alm. del) fra Folketingets Retsudvalg: 
 

”Vil ministeren redegøre for, om det er en god ide at sætte 
studerende til at sagsbehandle voldtægtssager og 
sædelighedssager hos politi, anklagemyndighed og 
statsadvokat, selvom der er en anklager, som kigger sagerne 
igennem?” 

 
Svar: 
 
Der henvises til den samtidige besvarelse af spørgsmål nr. 1196 og 1203 
(Alm. del) fra Folketingets Retsudvalg, hvor det bl.a. fremgår, hvordan 
studentermedhjælperne indgår i sagsbehandlingen hos politi, 
anklagemyndighed og statsadvokat. Det fremgår bl.a. heraf, at juridiske 
studentermedhjælpere udarbejder udkast til afgørelser inden for en række 
forskellige sagsområder, men at studenterne – bortset fra en enkelt 
undtagelse inden for rammerne af Nationalt Center for It-kriminalitets 
prioriterings- og styringsmodel – ikke på egen hånd er bemyndiget til at 
træffe afgørelser i sager. Det fremgår endvidere, at der hos myndighederne 
er ændret praksis, således at juridiske studentermedhjælpere ikke længere 
anføres som kontaktpersoner på afgørelser om henlæggelser. 
 
Jeg finder det fornuftigt, at myndighederne har ændret praksis, således at 
juridiske studentermedhjælpere ikke længere anføres som kontaktpersoner 
på afgørelser om henlæggelser. Jeg har i øvrigt tillid til, at 
anklagemyndigheden og politiet tilrettelægger arbejde med straffesager på 
en hensigtsmæssig måde inden for de rammer, der gælder for myndigheder.   
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